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Ziua națională de luptă
împotriva cancerului de sân

Data de 1 octombrie a fost declarată, în
2014, printr-o Declarație a Senatului
României, Zi naţională de luptă împotriva
cancerului de sân, cancerul reprezentând „o
problemă majoră de sănătate publică pe plan
mondial“. Scopul decretării acestei zilei este
acela de a creşte gradul de conştientizare cu
privire la cancerul de sân şi subliniază
importanţa campaniilor de informare, a
prevenţiei şi programelor de screening. 

Potrivit textului Declaraţiei, România se
clasa, la acel moment, pe locul al zecelea în
rândul ţărilor europene care se confruntă cu
această boală. La nivelul României,
statisticile arătau o creştere alarmantă a
cazurilor de cancer de la 40.000, în anul
1994, la 98.000, în 2011. „Anual, 3.000 de
persoane primesc diagnosticul de cancer.
(...) În România, cancerul mamar este pe
primul loc atât în ce priveşte incidenţa, cu o
rată de 25,2, dar şi mortalitatea, cu o rată de
deces de 16,7, din cauza lipsei de informare
şi prevenţie. Cancerul poate fi vindecat dacă
e depistat în stadii incipiente, astfel, dacă
este diagnosticat în stadiul 0 sau 1, rata de
supravieţuire este de 98%. Din păcate, în
România, 80% din cazurile depistate sunt în
stadiile 3 şi 4, ceea ce reduce considerabil
rata de supravieţuire“, se susţine în
documentul amintit.

Ziua luptei împotriva cancerului de sân
este marcată la 1 octombrie şi la nivel
mondial. În zeci de ţări se desfăşoară, la
această dată, acţiuni la scară largă, cum ar fi
iluminări ale unor clădiri în roz, marşuri,
distribuirea de fundiţe roz etc, menite să le
amintească femeilor că, prin prevenţie şi prin
efectuarea de controale medicale periodice,
îşi pot păstra sănătatea. 

Debutanții construiesc 
și transportă țara

Numărul SRL-urilor debutante (SRL-D)
aflate în funcţiune, la finalul lui august, se
ridica la 42.139, cu 3,56% mai multe faţă de
aceeaşi perioadă a anului trecut, se arată în
datele statistice publicate pe site-ul Oficiului
Naţional al Registrului Comerţului (ONRC).
În august au fost înfiinţate 141 astfel de
societăţi, cel mai multe în judeţul Cluj (18). În
ceea ce priveşte totalul SRL-D înfiinţate, în
România erau, în august, 45.788 astfel de
societăţi, dintre care 3.649 radiate. De
asemenea, 1.342 asemenea firme erau în
curs de înfiinţare. Cele mai multe SRL-D au
fost înfiinţate în Bucureşti - 6.239. Cele mai
multe activează în construcţii (2.083),
transporturi rutiere de mărfuri (2.012),
coafură şi alte activităţi de înfrumuseţare
(1.621), întreţinere şi reparare a
autovehiculelor (1.593) şi comerţ cu
amănuntul prin intermediul caselor de
comenzi sau prin internet (1.592).

Pe scurt.Războiul replicilor 

„Făgădău șterge rușinea datoriilor
RADET către CET cu cifre neasumate“

„Urmare a mesajului pe care
Decebal Făgădău, primarul
municipiului Constanța, îl
promovează pe pagina de
Facebook a instituției a cărei
activitate o coordonează,
conducerea Consiliului de
Administrație al Electrocentrale
Constanța S.A. se vede nevoită să
aducă dovezile, cu documente, ale
cifrelor avansate. 

Prin acest document dorim să
atragem atenția constănțenilor
care, în aceste zile, nu beneficiază
de agent termic în locuințe că primarul
Decebal Făgădău a făcut publice, cu o
prea mare ușurință niște cifre care au
antetul RADET Constanța, dar pe care
nu și le asumă nimeni din conducerea
regiei. În acest sens, Consiliul de
Administrație al Electrocentrale
Constanța SA îi solicită primarului să
explice constănțenilor, cu dovezi,
acuzațiile de “decizie abuzivă”
îndreptate către conducerea
Electrocentrale Constanța S.A. vizavi
de lipsa apei calde. 

La rândul său, și pe această cale,
conducerea Electrocentrale Constanța
S.A. amintește opiniei publice că
bilanțul RADET Constanța este public
și ne arată că regia are datorii
înregistrate la luna iunie 2018, în
cuantum de 425.240.533 lei. În fapt,
componenta datoriilor înregistrate este
transparentă, iar documentul poate fi
verificat chiar pe pagina de internet a
RADET Constanța. 

În ceea ce privește cifrele pe care
primarul Constanței le aduce în spațiul

public, în combaterea acuzațiilor ce i
se aduc Electrocentrale Constanța
S.A., vă prezentăm dovezile,
invitându-vă să verificați, pe luni,
cifrele și destinația plăților, conform
Anexa 1.

Astfel, din tabelul prezentat
opiniei publice pe pagina de Facebook
a Primăriei Constanța, a fost omisă
factura emisă în luna ianuarie 2018.
Mai mult, totalul energiei termice
facturată de Electrocentrale Constanța
S.A. către RADET Constanța, în anul
2018, este de 107.513.513,87 lei, iar
din totalul facturilor încasate în sumă
de 61.147.625,02 lei, doar suma de
21.017.180,20 lei este aferentă
facturilor emise în anul 2018. 

De asemenea, suma de
32.000.000 lei reprezintă avans
subvenție pentru RADET Constanța,
plata către Electrocentrale Constanța
S.A. fiind efectuată conform
documentelor atașate (Anexa 2 și
Anexa 3), pentru această sumă
raportarea făcându-se la facturile
aferente anului 2017 (aprilie –

octombrie 2017).
Mai mult decât atât,

Electrocentrale Constanța S.A. a
solicitat o plată parțială și un plan
de eșalonare pentru acoperirea
datoriei, nu a solicitat plata întregii
datorii, fiind conștienți și
responsabili în raport cu toate
implicațiile, însă nu se poate
răspunde unei probleme atât de
grave cu informații false și
demagogie. Vorbim de un contract,
RADET Constanța și-a asumat

plata a aceea ce s-a livrat, ulterior
nu poate refuza plata și să solicite
furnizarea în continuare, iar pentru
neplată să fie indicați alți vinovați
decât părțile din contract. Totodată,
afirmăm cu responsabilitatea
termenilor folosiți că Electrocentrale
Constanța S.A. nu a încercat să
găsească vinovații în spațiul public.
Electrocentrale Constanța S.A. a
prezentat debitele restante (în
cuantum de 256.315.803,51 lei, din
care penalități suma de 32.678.449,44
lei), pe care RADET Constanța trebuie
să le plătească și imposibilitatea
obiectivă de a livra apă caldă pentru
că îi lipsesc fondurile necesare pentru
a achita gazele în avans, precum și
cele pentru plata celorlalți creditori. 

În consecință, Consiliul de
Administrație al Electrocentrale
Constanța S.A. reiterează invitația la
dialog, pe care a mai adresat-o și cu
alte ocazii conducerilor RADET
Constanța și Primăriei municipiului
Constanța, pentru găsirea soluției în
vederea rezolvării problemei. 

Constanța sărbătorește Ziua Internațională a Persoanelor Vârstnice
Cu ocazia Zilei Internaționale a

Persoanelor Vârstnice, Serviciul Public de
Asistență Socială din Constanța
organizează un spectacol dedicat seniorilor.
Manifestarea se va desfășura în data de 1
octombrie, ora 15.00, la Căminul pentru
persoane vârstnice din Constanța, strada
Unirii nr.104. „Spectacolul va fi diversificat,
cu muzică populară, muzică ușoară
românească și grecească. Programul

artistic va fi susținut de formația „Tomis
Quartet”, Luna Tudorache, Mihaela Vîscea
şi ansamblul de dansuri greceşti  „Astras”.
Toți beneficiarii căminului vor fi invitați la o
masă festivă și vor primi mici daruri
constând în produse de igienă și dulciuri”,
spun reprezentanții SPAS Constanța.

De asemenea, în data de 1 octombrie,
la ora 11.00, va avea loc etapa finală și
premierea câștigătorilor Concursului de

table pentru pensionari care se va
desfășura la Clubul de pensionari situat pe
strada Ștefan cel Mare nr. 77-79. Finala se
va desfășura pe sistemul trei linii câștigate
din cinci maxim jucate, între câștigătorii de
pe cluburi. Toate mesele vor juca între ele,
astfel încât în finală vor ajunge patru
competitori. Pentru desemnarea
câștigătorilor, respectiv locul I, locul II și
locul III se vor juca doua finale, finala mică

și finala mare. 
Premiile constau în sume de bani după

cum urmează:
-Locul I  – 300 lei;
-Locul II - 200 lei;
-Locul III- 100 lei;
Cu ocazia Zilei Internaționale a

Persoanelor Vârstnice, pensionarii vor fi
serviți în fiecare  pavilion cu produse de
patiserie și sucuri.

„Avantajele“ invizibilității economice 

Dacă investitorii nu ne vor, noi zicem... mersi!
Legea pensiilor. Așa cum e ea

acum, analiza de impact oferită de
Guvern e cert lipsită de elemente
importante. Nu există calcule privind
analiza ofertei de forță de muncă, iar la
impactul bugetar, cifrele nu par să se
potrivească. Și să zicem că s-ar potrivi,
prin creșterea impozitării sau poate prin
redirecționarea contribuțiilor de la Pilonul
II de pensii; chiar și așa ar rămâne o
cheltuială bugetară nefinanțată de 42
miliarde lei, în următorii patru ani. În
traducere - deficit bugetar de 3,5% din
PIB, peste limita de avarie de 3%, la
care ne chinuim acum să nu ajungem,
notează, într-un raport trimis
investitorilor și citat de hotnews.ro,
economistul-șef al Băncii Comerciale
Române (BCR), Horia Braun - „Cu toate
acestea, moneda noastră națională a

depășit performanțele colegelor din
Europa Centrală și de Est, iar bursa de
la București, acesată Cenușăreasă
locală, a fost printre cele mai
performante la nivel global. Cum așa?
Explicația oficială a autorităților este că
România e, în general, într-o bună
formă economică, având o creștere
sustenabile și dezechilibre gestionabile.
Este adevărat, dar în termeni relativi.
Față de Turcia sau chiar Ungaria,
povestea României pare una pozitivă,
dar explicația reală ar putea fi mai puțin
plăcută“. Astfel, spune Braun, România
este o piață de frontieră, cel puțin dacă
luăm în considerare nivelul scăzut de
lichiditate. Ca atare, investitorii de
portofoliu nu stau grămadă la ușile
noastre. În Turcia, spre exemplu, piețele
au sancționat deviațiile de la

democrație, libertate politică și
independență a băncii centrale, care au
venit peste dezechilibrele
macroeconomice tot mai grave.
Confruntate cu această presiune,
autoritățile turce au trebuit să răspundă,
ajustând politica în direcția corectă. În
România, presiunea pieței, în contextul
creșterii inflației, a dus la înăsprirea
politicii monetare de către BNR - „Dar,
pentru un guvern care se bazează  pe
ignoranța investitorilor nu există o
asemenea presiune, deci nici o voință
internă puternică pentru reformă.
Această libertate pare să fie folosită în
România pentru a face în continuare
politici expansioniste, nesusținute însă
de măsuri prin care productivitatea să
crească. Iar asta ne va eroda, în
continuare, competitivitatea“


